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Białe Błota, 29.11.2022 r. 

BRG.0002.14.2022 

 

 

Protokół z LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 29.11.2022 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 20:15 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Krzysztof Michalak 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mec. Agnieszka Krawczyk, Kierownicy Referatów 
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Urzędu Gminy Białe Błota, Kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy Urzędu 

Gminy, mieszkańcy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LX, LXI i LXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

8. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok,  

2) w sprawie zmian Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-

2034, 

3) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego 

na 2023 rok, 

4) w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób 

fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za 

inkaso,  

5) w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2023r. 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie”, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek 

Gminny w Łochowie oraz nadania mu statutu, 

7) w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,  

8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota, 

9) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota, 

10) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe 

Błota, 

11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą 

powiatową nr 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami 

Kanału noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, 

gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim,  

12) w sprawie powierzenia Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. w 

Białych Błotach zadań własnych Gminy Białe Błota w zakresie kanalizacji 

deszczowej odprowadzającej wody opadowe i roztopowe, 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  
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11. Zakończenie obrad LXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Krzysztofa Michalaka. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Krzysztofa Michalaka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (9) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Krzysztof Michalak. 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnego Sławomira Ruge. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LX, LXI i LXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LX, LXI i LXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (8) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski, Katarzyna Tomicka, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Protokoły z obrad LX, LXI i LXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały 

przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zgłosiła wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie powierzenia Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Białych 

Błotach zadań własnych Gminy Białe Błota w zakresie kanalizacji deszczowej odprowadzającej 

wody opadowe i roztopowe (nagranie od 00:05:58 do 00:6:42). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Magdalena Sznajder zgłosiła do 

porządku obrad projekty uchwał (nagranie od 00:06:55 do 00:08:47). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zgłosił projekty uchwał Komisji Rewizyjnej: w sprawie przerwania 

kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Białe Błota w sprawie kontroli 

kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów dotyczących działalności Gminnego Centrum 

Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem finansowym za lata 2020-2021 oraz w sprawie 

wniosku o przeprowadzenie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów 

dotyczących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem 

finansowym za lata 2020-2021 przez Najwyższą Izbę Kontroli Delegatura w Bydgoszczy 

(nagranie od 00:09:03 do 00:10:40). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odnotował brak podpisu radcy 

prawnego pod projektami uchwał zgłoszonymi przez radnego Łukasza Wyszomirskiego, 

wyjaśnień udzieliła mec. Agnieszka Krawczyk oraz Sekretarz Gminy Ewa Galicka (nagranie od 

00:10:40 do 00:13:20).  

 

Swoje uwagi i opinie przedstawili radna Magdalena Sznajder oraz radny Krzysztof Michalak. 

Przebieg kontroli przedstawił radny Łukasz Wyszomirski. Radny Krzysztof Kocikowski zgłosił 

wniosek umożliwienie Dyrektor GCK wypowiedzenia się w kwestii kontroli (nagranie od 

00:13:22 do 00:18:09).  

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka przedstawiła zapis Statutu Gminy Białe Błota, który stanowi, że 

projekty uchwał powinny być przedłożone Radzie Gminy wraz z uzasadnieniem i być 

zaopiniowane pod względem formalno-prawnym przez radcę prawnego lub adwokata urzędu 
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(nagranie od 00:18:22 do 00:19:13).  

 

Głos w dyskusji zabrali: radny Bronisław Balcerowski (nagranie od 00:19:22 do 00:22:17), radny 

Łukasz Wyszomirski (nagranie od 00:22:19 do 00:24:06), radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 

00:24:12 do 00:25:18), radna Magdalena Sznajder (nagranie od 00:25:23 do 00:27:01), radna 

Maria Wolsztyńska (nagranie od 00:27:00 do 00:28:00), radna Magdalena Sznajder (nagranie od 

00:28:01 do 00:28:46), Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator (nagranie od 00:28:49 do 

00:30:29). 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka odczytała pismo od Dyrektor GCK 

(nagranie od 00:30:54 do 00:35:06). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski wycofał swój wniosek (nagranie od 00:35:59 do 00:36:08). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad zmianami 

zgłoszonymi do porządku obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały: w sprawie powierzenia Zakładowi 

Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Białych Błotach zadań własnych Gminy Białe 

Błota w zakresie kanalizacji deszczowej odprowadzającej wody opadowe i roztopowe.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir 

Ossowski 

 

Zmiana do porządku obrad została podjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: w sprawie rozpatrzenia skargi  

Nr BRG.1510.10.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie zmiany kursowania 



6 

 

linii autobusowej nr 91. w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.11.2022 na działalność 

Wójta Gminy Białe Błota w sprawie zmiany siatki połączeń autobusów międzygminnych  

w południowej części gminy. w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.6.2022 w sprawie 

zaniechania zmian w zakresie funkcjonowania komunikacji międzygminnej dotyczących 

wydłużenia wszystkich kursów linii 92 do Łochowic. w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.10.2022 w sprawie przedłużenia linii autobusowej nr 92 do Łochowic zgodnie  

z ustaleniami z ZDMiKP przekazanymi na zebraniach wiejskich w miesiącu wrześniu oraz 

zwiększenia kursów autobusowych na linii 90 o dodatkowe 10 kursów. w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.12.2022 w sprawie przywrócenia dotychczasowych połączeń 

autobusowych linii na 91 z wyłączeniem Sołectwa Kruszyn Krajeński w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.13.2022 w sprawie wprowadzonych zmian kursowania autobusów linii 

na 91 na linii Błonie- Białe Błota- Ciele- Zielonka- Przyłeki oraz żądania przywrócenia 

dotychczasowego rozkładu jazdy linii 91 w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2022 

w sprawie przywrócenia dotychczasowych połączeń autobusowych linii nr 91 i 96 z 

wyłączeniem Kruszyna Krajeńskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir 

Ossowski 

 

Zmiana do porządku obrad została podjęta. 

 

Radny Krzysztof Kocikowski wycofał swój wniosek o umożliwienie Dyrektor GCK 

wypowiedzenia się w kwestii kontroli (nagranie od 00:39:48 do 00:40:12).  

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
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Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir 

Ossowski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:41:07 do 00:41:48). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał 

podjętych przez Radę Gminy, na ręce Przewodniczącego Rady Gminy złożył pisemne 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu (nagranie od 00:42:06 do 

00:47:06).  

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał pismo dotyczące likwidacji 

połączeń dróg dojazdowych zlokalizowanych przy węźle Bydgoszcz Błonie. Radna Magdalena 

Sznajder zapytała o możliwości zdalnego uczestnictwa w spotkaniu. Wójt odpowiedział, że na 

ten moment łączenie zdalnie nie jest przewidziane (nagranie od 00:47:08 do 00:52:04).  

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał pismo Sołtys sołectwa 

Kruszyn Krajeński Anetty Steltmann (nagranie od 00:52:50 do 00:58:56). 

 

Do odczytanego pisma odniosła się Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder (nagranie od 00:58:59 do 01:00:00). 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła autopoprawki do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok 

(nagranie od 01:00:25 do 01:04:23). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zadał pytanie odnośnie węgla, czy 
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gmina zdąży wykorzystać pieniądze i czy mieszkańcy zdążą odebrać węgiel, skoro fizycznie go 

jeszcze nie ma. Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniając procedurę 

dystrybucji węgla (nagranie od 01:04:25 do 01:06:10). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał o źródło pochodzenia węgla, Sekretarz potwierdziła, że 

węgiel w obu składach węglowych będzie tego samego pochodzenia, tej samej jakości (nagranie 

od 01:06:12 do 01:07:19). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do kwestii  

zwiększenia środków na zadanie „Projekt i budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wyczynowej  

w Lisim Ogonie”, przedstawił swoje uwagi, analizę dokumentacji, jaką radni otrzymali  

w sprawie, jego zdaniem Rada nie powinna wydawać dodatkowych środków (nagranie od 

01:08:44 do 01:14:39). 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zaznaczając, że istnieje 

prawdopodobieństwo, że w sytuacji, gdy inwestycja nie zostanie rozliczona do określonego 

czasu, to gmina będzie musiała zwrócić kwotę przekazaną na inwestycję. Zdaniem Wójta będzie 

czas na dochodzenie roszczeń (nagranie od 01:14:43 do 01:17:19). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut stwierdził, że nie kwestionuje, że 

środki należy rozliczyć, zadał pytanie czy gminy dzisiaj powinna z budżetu wykładać te środki.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że gdy Wójt zagwarantuje, że w ramach roszczenia gmina 

odzyska te środki, to zagłosuje „za”, ale na dzisiaj nie ma tej pewności. Wójt odpowiedział, że 

tego nikt tego nie może zagwarantować, ta sprawa musi stanąć na wokandzie, gmina będzie 

musiała przekonać sąd, co do zasadności tych roszczeń (nagranie od 01:17:26 do 01:20:53). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski przypomniał o wcześniejszych problemach z wykonawcą inwestycji przy realizacji 

innego zadania. Radny zapytał o analizę prawną Urzędu Gminy (nagranie od 01:21:02 do 

01:25:38). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odnosząc się do słów Przewodniczącego Komisji 
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Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska zauważył, że dokumentację, którą 

otrzymali radni, przygotowała jego administracja. Wójt podkreślił, że nikt nie ma pewności, kto 

jest winny powstałej sytuacji, muszą w tym zakresie wypowiedzieć się biegli (nagranie od 

01:21:02 do 01:27:44). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że należy wybrać „mniejsze zło”, którym jest na 

przykład zgoda na to, aby wykonawca wrócił na budowę i dokończył inwestycję. Radny zapytał, 

do kiedy należy dokończyć inwestycję i do kiedy należy dokonać jej rozliczenia. Radny odniósł 

się do zaistniałej sytuacji, przedstawił swoje stanowisko, kwota powinna zostać zabezpieczona 

w budżecie, jednocześnie należałoby wszcząć procedury ustalenia winnego (nagranie od 

01:27:47 do 01:31:48). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiadając radnemu Bronisławowi 

Balcerowskiemu wskazał, że do końca grudnia należy rozliczyć projekt (nagranie od 01:31:50 

do 01:31:49). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odniósł się do analizy dokumentacji, jaką wykonał Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut wraz z częścią radnych oraz do kwestii utajnienia przez Wójta 

dokumentacji, która została przekazana radnym (nagranie od 01:31:58 do 01:33:45). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski skierował pytanie do obecnej na sali posiedzeń mec. Agnieszki 

Krawczyk w kwestii możliwości otrzymania ewentualnego odszkodowania. Mecenas 

odpowiedziała, że dopiero w momencie, kiedy pieniądze zostaną wydane powstanie szkoda  

w majątku, wydane pieniądze spowodują, że roszczenie się pojawi. Jeśli chcemy dochodzić 

konkretnej szkody, to ta szkoda musi zaistnieć (nagranie od 01:33:50 do 01:36:57). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zasugerował, że to wykonawca powinien wykonać roboty na własny koszt  

i zwrócić się do gminy o sfinansowanie nadprogramowego działania i sąd będzie musiał 

rozstrzygnąć czy gmina musi zapłacić czy nie (nagranie od 01:37:00 do 01:37:48). 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy wykonawcą tej inwestycji jest ta sama firma, która 

wykonała kanalizację w Łochowie. Potwierdził to Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski (nagranie od 01:37:51 do 

01:39:26). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zauważył, że zarzucanie komukolwiek 

nieprawidłowości w tym zakresie jest zbyt daleko idącym uogólnieniem. Przewodniczący 

Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski ad vocem 

odniósł się do kwestii sprawy RZI. Wójt odniósł się do wyroków, które zapadły w tej sprawie, 

Naczelnego Sądu Administracyjnego oraz Rejonowego Sądu Okręgowego w Bydgoszczy 

(nagranie od 01:39:27 do 01:43:40). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała jak 

zakończyła się sprawa kanalizacji w Łochowie i firmy, która jest teraz wykonawcą omawianej 

inwestycji. Radna zapytała jak to jest, że podpisujemy umowę z wykonawcą, który się dobrze z 

tego nie wywiązuje, podając za przykład ścieżkę pieszo-rowerową w Cielu (nagranie od 01:43:44 

do 01:45:58). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał skąd się wzięła kwota 

300 000,00 zł. Wójt odpowiedział, że ta wycena została zrobiona w ramach kosztorysu, który 
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przedstawiono gminie w trakcie przetargu. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka 

przedstawiła zadania ujęte w kosztorysie (nagranie od 01:46:00 do 01:49:01). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Syku powiedział, że wystarczy zrobić 

modyfikację na odcinku o długości 402 m, wówczas spadek zostanie zachowany. Zaproponował, 

aby jeszcze raz zweryfikować przedstawiony przez wykonawcę kosztorys. Kierownik Referatu 

Inwestycji Anna Bromka poinformowała, że co do długości kanalizacji do przebudowy 

wypowiadał się projektant, który przeprojektował ten fragment kanalizacji (nagranie od 01:49:04 

do 01:51:03). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zauważył, że ktoś popełnił błąd i powinien to naprawić i wystąpić do 

gminy o roszczenia dodatkowe. Zdaniem radnego błąd popełnił wykonawca (nagranie od 

01:51:06 do 01:52:32). 

 

Na prośbę Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta, Przewodniczący 

Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Radny Sławomir Ruge zgłosił wątpliwość dotyczącą dołożenia środków z budżetu gminy  

w wysokości 60 000,00 zł do zadania z funduszu sołeckiego pn. „Budowa oświetlenia przy 

przejściach dla pieszych na skrzyżowaniach ulic Centralnej i Barwinkowej oraz Szubińskiej  

i Barwinkowej w Białych Błotach”. Radny złożył formalny wniosek o zmniejszenie kwoty 

przewidzianej w zadaniu o 60 000,00 zł z przeznaczeniem na zmniejszenie deficytu Gminy Białe 

Błota (nagranie od 02:08:58 do 02:11:16). 

 

Głos w dyskusji zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska prosząc, aby wziąć 

pod uwagę dobro danego zadania majątkowego, zaznaczając, że nie ma potrzeby zmniejszania 

deficytu (nagranie od 02:11:17 do 02:12:46). 

 

Radny Sławomir Ruge odpowiedział, że zadanie to można realizować etapami (nagranie od 

02:12:47 do 02:13:00). 

 

Skarbnik zaproponowała, aby środki przeznaczyć na dotację dla przedszkoli niepublicznych. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do kwestii bezpieczeństwa oraz 

doświetlenia przejść dla pieszych (nagranie od 02:13:00 do 02:14:43). 

 

Radny Sławomir Ruge przypomniał o braku oświetlenia na kładce pieszo-rowerowej  

w Łochowie, wskazał na problem dystrybucji środków sołeckich (nagranie od 02:14:44 do 

02:16:11). 

 

Wójt Gminy Białe Błota potwierdził, że wprowadzony regulamin doprecyzowuje wszystkie 

działania w tym zakresie (nagranie od 02:16:12 do 02:16:23). 

 

Radny Jacek Krzyżanowski przypomniał, że to on wnioskował o doświetlenie przejść dla 

pieszych (nagranie od 02:16:24 do 02:17:33). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odniósł się do problemu 

bezpieczeństwa w gminie i braku doświetlenia przejść dla pieszych w Łochowie, Łochowicach  

i Lisim Ogonie (nagranie od 02:17:34 do 02:19:22). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała czy tę 

inwestycję można wykonać etapami. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka 
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odpowiedziała, że kwota zaproponowana w budżecie dotyczy pierwszego etapu (nagranie od 

02:19:22 do 02:20:23). 

 

Radny Krzysztof Michalak zwrócił się do radnych o przegłosowanie tych środków (nagranie od 

02:20:25 do 02:21:06). 

 

Radny Sławomir Ruge podtrzymał swój wniosek (nagranie od 02:21:38 do 02:22:14). 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przypomniała o sposobie podziału środków  

z funduszu sołeckiego, zaproponowała rozwiązania na przyszłość. Wójt Gminy Białe Błota 

Dariusz Fundator zaproponował stworzenie funduszu zadań obywatelskich, aby inwestycje 

prowadzić także w kolejnych latach obrotowych, dzielić zadania na części, wydzielić pulę  

z budżetu gminy (nagranie od 02:22:18 do 02:25:48). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek radnego Sławomira Ruge. W punkcie: budowa oświetlenia przy przejściach dla 

pieszych w sołectwie Białe Błota zdjąć kwotę 60 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

przedszkoli. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (7) 

Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

PRZECIW (12) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Sykut 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 
Wniosek nie został podjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
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Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.133.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034, 

 

Autopoprawki do projektu uchwały przedstawiła Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji 

oraz Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska. Wyjaśnień udzielił także Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator (nagranie od 02:28:32 do 02:32:00). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o koszt pierwszego etapu ul. Białobłockiej. Odpowiedzi 

udzieliła Kierownik Referatu Inwestycji (nagranie od 02:32:10 do 02:33:18). 

 

Radny Sławomir Ossowski zapytał o zabezpieczenie środków na ul. Jedlinową w Łochowie 

(nagranie od 02:33:26 do 02:34:20). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 
 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zawnioskował o zdjęcie z WPF 
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zadania pn.”Projekt i budowa ulicy Diamentowej w Lisim Ogonie”. Kierownik Referatu 

Inwestycji Anna Bromka zauważyła, że nie można zdjąć środków z tego zadania ze względu na 

podpisaną umowę z projektantem. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 

poprosił o przedstawienie umowy i zarządził 30 minut przerwy (nagranie od 02:35:24 do 

02:38:21). 

 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że Kierownik Referatu 

Inwestycji dostarczyła umowę na projekt ul. Diamentowej i zaproponował pozostawienie kwoty 

50 000, 00 zł na projekt na 2023 rok. Zawnioskował, aby z tej pozycji zdjąć kwotę 500 000,00 

zł z roku 2024 (nagranie od 02:55:57 do 02:57:43). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał, jakie ma być przeznaczenie zdjętych środków, 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz potwierdził, że te środki nie są 

przeznaczane na coś innego (nagranie od 02:58:46 do 02:59:07). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza o zdjęcie 500 000 zł z pkt 1.3.2. 24 

projekt i budowa ul. Diamentowej z roku 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Magdalena Burdanowska, Aleksandra Lubońska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Wolsztyńska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Wniosek został podjęty. 

 



14 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.134.2022 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034. 

 

3) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego na 2023 

rok 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego na 2023 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 
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BRAK GŁOSU (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.135.2022 w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta do celów obliczania podatku rolnego na 2023 rok. 

 

W związku z nieobecnością radnego Bronisława Balcerowskiego Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził czasowe wykreślenie radnego z listu obecności do czasu, kiedy nie powróci na salę 

posiedzeń. 

 

4) w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób 

fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił radnego Sławomira 

Ossowskiego o wstrzymanie się od głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób 

fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Grzywacz, Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.136.2022 w sprawie zarządzenia 

poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 
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5) w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2023r. z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”, 
 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2023r. z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak 
 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.137.2022 w sprawie przyjęcia 

„Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2023r. z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek 

Gminny w Łochowie oraz nadania mu statutu, 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w 

Łochowie oraz nadania mu statutu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (2) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.138.2022 zmieniająca uchwałę  

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w Łochowie oraz 

nadania mu statutu. 

 

7) w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.139.2022 w sprawie ustalenia 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

 

8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota, 

 

Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Natalia Zielińska 

poinformowała o pozytywnej opinii Sołtysa Sołectwa Prądki.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.140.2022 w sprawie nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota. 

 

Do obrad dołączył radny Bronisław Balcerowski. 

 

9) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota, 

 

Sołtys Sołectwa Murowaniec poinformował o akceptacji zaproponowanej nazwy ulicy. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.q141.2022 w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Murowaniec, gmina Białe Błota. 

 

10)  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.142.2022 w sprawie nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową  

nr 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału noteckiego 

w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota 

zawartego pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim,  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C 

Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału noteckiego w 

miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego 

pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.143.2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Białe Błota 

prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło- Gorzeń- 

Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału noteckiego w miejscowości Lisi Ogon 

do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe 

Błota a Powiatem Bydgoskim. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o rozbudowę odcinka, gdzie 

firma Lidl ma się włączyć w odcinek przed mostem, czy jest wyznaczona data przejęcia placu 

budowy. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował, że postępowanie jeszcze nie 

zostało wszczęte, kończy się etap projektowania (nagranie od 03:10:35 do 03:11:32). 

 

12) w sprawie powierzenia Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Białych 

Błotach zadań własnych Gminy Białe Błota w zakresie kanalizacji deszczowej 

odprowadzającej wody opadowe i roztopowe 

 

Uchwała została wycofana z porządku obrad. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2022 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota w sprawie zmiany kursowania linii autobusowej nr 91. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena 

Sznajder, informując, że Komisja uznała skargę za zasadną. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz 

Fundator odniósł się do skargi oraz projektu uchwały. W dyskusji wziął udział także 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut, radny Krzysztof Kocikowski, 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz oraz Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski (nagranie od 

03:12:05 do 03:38:55). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 

w sprawie zmiany kursowania linii autobusowej nr 91. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.144.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.10.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie zmiany 

kursowania linii autobusowej nr 91. 

 

14) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.11.2022 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota w sprawie zmiany siatki połączeń autobusów międzygminnych w południowej części 

gminy. 

 

Treść skargi oraz projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Magdalena Sznajder, informując, że Komisja uznała skargę za zasadną (nagranie od 

03:40:14 do 03:40:37). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.11.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 

w sprawie zmiany siatki połączeń autobusów międzygminnych w południowej części gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.145.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.11.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie zmiany 

siatki połączeń autobusów międzygminnych w południowej części gminy. 
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15) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.6.2022 w sprawie zaniechania zmian w 

zakresie funkcjonowania komunikacji międzygminnej dotyczących wydłużenia wszystkich 

kursów linii 92 do Łochowic. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za niezasadną. Głos zabrał radny Sławomir Ossowski przedstawiając 

stanowisko mieszkańców Sołectwa Murowaniec, którzy podpisali petycję. Głos w dyskusji 

zabrał Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski (nagranie od 

03:41:52 do 03:51:40). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.6.2022 w sprawie zaniechania zmian w zakresie 

funkcjonowania komunikacji międzygminnej dotyczących wydłużenia wszystkich kursów linii 

92 do Łochowic. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka 

 

PRZECIW (4) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Ilona Nowakowska, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.146.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.6.2022 w sprawie zaniechania zmian w zakresie funkcjonowania 

komunikacji międzygminnej dotyczących wydłużenia wszystkich kursów linii 92 do 

Łochowic. 

 

16) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.10.2022 w sprawie przedłużenia linii 

autobusowej nr 92 do Łochowic zgodnie z ustaleniami z ZDMiKP przekazanymi na 
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zebraniach wiejskich w miesiącu wrześniu oraz zwiększenia kursów autobusowych na linii 

90 o dodatkowe 10 kursów. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:53:17 do 03:54:11). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.10.2022 w sprawie przedłużenia linii 

autobusowej nr 92 do Łochowic zgodnie z ustaleniami z ZDMiKP przekazanymi na zebraniach 

wiejskich w miesiącu wrześniu oraz zwiększenia kursów autobusowych na linii 90 o 

dodatkowe 10 kursów. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.147.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.10.2022 w sprawie przedłużenia linii autobusowej  

nr 92 do Łochowic zgodnie z ustaleniami z ZDMiKP przekazanymi na zebraniach wiejskich 

w miesiącu wrześniu oraz zwiększenia kursów autobusowych na linii 90 o dodatkowe  

10 kursów. 

 

17) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.12.2022 w sprawie przywrócenia 

dotychczasowych połączeń autobusowych linii na 91 z wyłączeniem Sołectwa Kruszyn 

Krajeński, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:55:17 do 03:55:25). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.12.2022 w sprawie przywrócenia 

dotychczasowych połączeń autobusowych linii na 91 z wyłączeniem Sołectwa Kruszyn 

Krajeński.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Karolina Lachowicz 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.148.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.12.2022 w sprawie przywrócenia dotychczasowych połączeń 

autobusowych linii na 91 z wyłączeniem Sołectwa Kruszyn Krajeński. 

 

18) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.13.2022 w sprawie wprowadzonych zmian 

kursowania autobusów linii na 91 na linii Błonie- Białe Błota- Ciele- Zielonka- Przyłęki 

oraz żądania przywrócenia dotychczasowego rozkładu jazdy linii 91, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:57:50 do 03:58:04). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.13.2022 w sprawie wprowadzonych zmian 

kursowania autobusów linii na 91 na linii Błonie- Białe Błota- Ciele- Zielonka- Przyłęki oraz 

żądania przywrócenia dotychczasowego rozkładu jazdy linii 91.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Karolina Lachowicz 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.149.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.13.2022 w sprawie wprowadzonych zmian kursowania autobusów 

linii na 91 na linii Błonie- Białe Błota- Ciele- Zielonka- Przyłęki oraz żądania przywrócenia 

dotychczasowego rozkładu jazdy linii 91. 

 

19) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2022 w sprawie przywrócenia 

dotychczasowych połączeń autobusowych linii nr 91 i 96 z wyłączeniem Kruszyna 

Krajeńskiego, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2022 w sprawie przywrócenia 

dotychczasowych połączeń autobusowych linii nr 91 i 96 z wyłączeniem Kruszyna 

Krajeńskiego.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:58:54 do 03:59:40). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Karolina Lachowicz 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.150.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.14.2022 w sprawie przywrócenia dotychczasowych połączeń 

autobusowych linii nr 91 i 96 z wyłączeniem Kruszyna Krajeńskiego. 

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Piotr Mądrzyński zauważył, że młodzież, która ze szkoły wracając wysiada w Drzewcach, idzie 

na pieszo do Łochowa, nie ma autobusu. Gdyby linia autobusowa była przedłużona do Łochowa, 

to dzieci nie chodziłyby na pieszo (nagranie od 04:00:23 do 04:01:06). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder złożyła wniosek 

formalny o możliwość zdalnego uczestnictwa w spotkaniu zaplanowanym na dzień 8 grudnia 

2022 r. w sprawie zamknięcia wjazdów na tzw. eskę. Radna zapytała czy będzie możliwość 

przerobienia dostępnego dla mieszkańców węgla na tzw. ekogroszek, czy składnice, które będą 

dysponowały tym węglem mają maszyny, które będą mogły rozdrabniać groszek na tzw. 

ekogroszek, które to będą składnice. Radna odczytała maila, jakiego skierowała do Kierownika 

Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michała Kostkowskiego gdzie poprosiła o przedstawienie 

kserokopii protokołów z posiedzeń komisji, na których omawiane i zatwierdzone zostały zmiany 

w kursowaniu autobusów obsługujących gminę Białe Błota. Nie otrzymała odpowiedzi. Kolejny 

mail dotyczył pozimowego obchodu sołectwa Ciele z zapytaniem, na jakim etapie jest gwarancja 

ścieżki pieszo-rowerowej w sołectwie Ciele, jakie są plany naprawy źle wyprofilowanego 

odcinka drogi. Radna w e-mailu wspomniała także o problemie braku dojścia mieszkańców  

z ul. Wczasowej do ścieżki pieszo-rowerowej, którzy barierkami są odcięci od wejścia na 

chodnik. W e-mailu poruszona była kwestia równania ul. Myśliwskiej, proszono o wyrównanie 

ul. Zaułek. Odpowiedzi na e-maile nie otrzymała. Radna zapytała, co z przystankiem przy drodze 

serwisowej, kiedy będzie wiadomo, co z tym przystankiem, jakie środki musimy uzbierać? 

Radna zapytała o kwestię budowy ul. Myśliwskiej, drugi odcinek tej ulicy został cały rozkopany, 

mieszkańcy nie mogą wjechać i wyjechać z domu, nikt nie powiadomił o tym mieszkańców, 

brakuje informacji i oznaczenia, zmiany organizacji ruchu. Na czas budowy ul. Myśliwskiej 

został postawiony przystanek przy firmie Bohamet, radni dowiedzieli się, że ten przystanek nie 

powinien tam stać, jest niebezpieczny, radna zaproponowała, aby dzieci korzystały  

z nieużywanego przystanku autobusowego sfinansowanego z funduszy sołeckich (nagranie od 

04:01:35 do 04:09:23). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał opinię kancelarii prawnej 

odnośnie wyłączenia Przewodniczącego komisji z prac komisji, nawiązując do odczytanego 

stanowiska Sołtys Kruszyna Krajeńskiego. Przewodniczący podziękował za wykonanie naprawy 

chodnika w Łochowicach. Zgłosił, że nie świecą się trzy lampy przy scenie, należy wymienić 

żarówki. Skierował do Wójta prośbę, aby autobus linii 92 jeździł do Łochowic, zaznaczając, że 

chodzi też o linię, która przechodzi przez Lisi Ogon, Przewodniczący zaznaczył, że powinno być 
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10 dodatkowych kursów. Przewodniczący Rady Gminy podziękował za otrzymane tabliczki 

oznaczeniowe pomniki przyrody (nagranie od 04:09:29 do 04:13:24). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz opuścił obrady, przewodnictwo  

w obradach przejął Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do pytań radnej Magdaleny Sznajder 

dotyczących węgla. Pytania odnośnie dystrybucji węgla zadali także radni Zbigniew Moroz oraz 

Krzysztof Kocikowski. Odpowiedzi udzielał Wójt oraz Sekretarz Gminy (nagranie od 04:13:28 

do 04:18:44). 

 

Wójt odniósł się do pytań Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdaleny 

Sznajder w kwestii ścieżki pieszo-rowerowej w Cielu i podjętych działań wobec wykonawcy 

inwestycji. W temacie budowy ul. Myśliwskiej Wójt wskazał, że to w gestii wykonawcy jest 

prawidłowe zabezpieczenie terenu, jak i informowanie mieszkańców. Uwagi można składać do 

inspektora nadzorującego te prace. Teren po zakończeniu prac ziemnych zostanie doprowadzony 

do stanu sprzed rozpoczęcia inwestycji (nagranie od 04:18:46 do 04:21:37). 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka zapytała, na jakim etapie jest 

uzgodnienie nowego rozkładu jazdy linii 90 i kiedy można się spodziewać dodatkowych kursów. 

Czy prowadzone są rozmowy z Zarządem Dróg w sprawie przedłużenia linii 92 do Łochowic, 

kiedy nastąpi przedłużenie tej linii. W dalszej części radna zapytała kiedy zostanie zamontowane 

oświetlenie na przejściu dla pieszych na skrzyżowaniu Szosa Bydgoska a ul. Żeglarska. Kiedy 

zostanie oświetlona kładka w kierunku Murowańca? Dlaczego inwestycje z funduszu sołeckiego 

są realizowane dopiero w IV kwartale roku, urząd o podziale funduszu wie w październiku, radna 

zawnioskowała o rozpoczynanie prac inwestycyjnych z funduszu sołeckiego w I kwartale 

każdego roku. Radna wspominając o „zakorkowanej” Szosie Bydgoskiej zwróciła uwagę, że 

należy pomyśleć o alternatywie, tym bardziej, że czeka nas przebudowa drogi powiatowej, 

poporosiła o przedstawienie przez urząd rozwiązania dla tej drogi (nagranie od 04:21:50 do 

04:24:15). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka udzieliła odpowiedzi w kwestii komunikacji międzygminnej. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zabrał głos w kwestii oświetlenia, o którym mówiła 

radna Katarzyna Tomicka (nagranie od 04:24:21 do 04:31:18). 

 

Radny Krzysztof Michalak odniósł się do wniosków, które złożył w sprawie postawienia koszy 

na śmieci, oraz zgłoszenia przycięcia gałęzi lipy przy ul. Betonowej. Radny odczytał pismo, jakie 

złożył do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy dotyczące zabezpieczenia 

cennych drzew przed obgryzaniem przez bobry na odcinku Kanału Noteckiego. Radny poprosił 

o interwencję w tej sprawie, aby Referat Ochrony Środowiska ustalił i skontaktował się z Zarządu 

Gospodarki Wodnej jak rozwiązać ten problem (nagranie od 04:31:24 do 04:35:54). 

 

W sprawie postawienia ulicznych koszy na śmieci Wójt wyjaśnił, że procedowana jest nowa 

umowa i zostanie wyłoniony nowy wykonawca. Wójt zdeklarował, że w zakresie szkód 

wyrządzonych przez bobry zostaną podjęte działania (nagranie od 04:35:59 do 04:36:45). 
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Radny Krzysztof Kocikowski zaproponował i złożył wniosek, aby po uzgodnieniu z dyrektorami 

szkół, na sesje Rady Gminy zapraszać dzieci i młodzież i dać im także możliwość zadawania 

pytań (nagranie od 04:37:33 do 04:43:35). 

 

Radny Sławomir Ruge przypomniał, że podczas Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłosił 

wniosek o dostarczenie kosztorysu z podziałem na poszczególne linie funkcjonowania 

komunikacji publicznej w tym również na linię nr 42, jakie kwoty oscylują na poszczególne linie, 

które funkcjonują w naszej gminie. Kolejny wniosek dotyczył przedłużenia linii nr 92 do 

Łochowic. Radny złożył pytanie w kwestii wycofanej z porządku obrad uchwały, poprosił Wójta 

o zajęcie stanowiska w tej sprawie (nagranie od 04:44:39 do 04:48:07). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że jest „za” uchwałą, wycofanie 

projektu uchwały z porządku obrad nastąpiło na skutek wniosku członków Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska. W sprawie komunikacji międzygminnej Wójt 

poinformował, że do Zarządu Dróg został złożony wniosek o koszty poszczególnych kursów 

(nagranie od 04:48:08 do 04:51:17). 

 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Na prośbę Wójta Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zarządził  

3 minuty przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała skąd będzie pochodził 

węgiel zakupiony przez Gminę, jaka będzie jego kaloryczność, czy spełnia normy i czy 

zakupione przez mieszkańców nowe piece dadzą radę go przepalić, od kiedy na terenie gminy 

rozpocznie się dystrybucja węgla. Wiceprzewodnicząca złożyła wniosek o postawienie lustra na 

ul. Dębowej, wyjazd od ul. Storczykowej dla bezpieczeństwa dzieci poruszających się  

ul. Dębową. W temacie komunikacji międzygminnej Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe 

Błota Anna Banaszek poprosiła w imieniu pacjentów przychodni o przychylne rozpatrzenie 

kwestii wzmocnienia siatki komunikacji do Łochowic (nagranie od 04:57:19 do 04:59:14). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zdeklarował sprawdzenie kwestii lustra.  

W odpowiedzi na pytania dotyczące węgla Wójt zapowiedział zamieszczenie na stronie 

internetowej certyfikatu dostarczonego przez importera węgla (nagranie od 04:59:17 do 

05:02:02). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podjął temat wyboru oferentów, 

którzy zgłosili się do dystrybucji węgla na terenie gminy. Do dyskusji przełączyła się 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder (nagranie od 05:02:03 

do 05:03:44). 

 

Pan Andrzej Steltmann odczytał stanowisko Sołtys Sołectwa Kruszyna Krajeńskiego w sprawie 

zmian w komunikacji międzygminnej. Mieszkaniec przywołując sytuację z Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji z dnia 22.11.2022 r. skierował do Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
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oczekiwanie na odpowiedź na postawione na Komisji pytanie oraz sportowania i przeprosin za 

wypowiedziane słowa (nagranie od 05:04:02 do 05:13:46). 

 

Obrady opuścił Wójt Gminy Białe Błota. 

 

Pani Daria Włodarczyk odniosła się do opuszczenia przez Wójta sali posiedzeń. Zdaniem 

mieszkanki Wójt ani razu nie odniósł się merytorycznie do przedłużenia linii nr 92 do Łochowic. 

Poruszony został temat pisma, jakie Wójt skierował do Przewodniczącego Rady Gminy Białe 

Błota Jacka Grzywacza, oczerniając radną Magdalenę Sznajder za jej zachowanie na Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Mieszkanka zapytała, jakie konsekwencje zostały wyciągnięte  

w stosunku do Pana Michała Kostkowskiego Kierownika Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami, 

który przyszedł na posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji nieprzygotowany, nie potrafił 

odpowiedzieć na żadne z merytorycznie zadanych przez Przewodniczącą Komisji pytań. 

Dlaczego cały czas zapominamy o linii nr 92, która ma zostać przedłużona do Łochowic. 

Mieszkanka odniosła się do słów radnego Sławomira Ossowskiego z Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w temacie zmian w komunikacji międzygminnej, przedłużenia kursu linii nr 92 do 

Łochowic, zaapelowała o równe traktowanie wszystkich mieszkańców. Mieszkanka zapytała, od 

kiedy będzie zwiększona ilość kursów linii 90 i od kiedy każdy autobus linii nr 92 dojedzie przez 

Łochowo do Łochowic (nagranie od 05:14:04 do 05:21:33). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz zgodziła się ze słowami przedmówczyni, poruszyła temat braku 

odpowiedzi na pytania zadane podczas sesji 25 października (nagranie od 05:21:55 do 05:22:25). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zabrała głos w kwestii 

prowadzonych rozmów na temat zmian w komunikacji międzygminnej. Przewodnicząca 

zapytała czy firma z Bydgoszczy wybrana do dystrybucji węgla będzie płaciła podatki do naszej 

gminy czy do Bydgoszczy (nagranie od 05:22:36 do 05:23:45). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że nie wie gdzie ta firma płaci podatki, przy 

rozeznaniu rynku najważniejszy był koszt, który składy węglowe zaoferowały gminie.  

W odpowiedzi na uwagę Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów Sekretarz odpowiedziała, 

że zawsze stosowane są procedury zamówień publicznych i regulaminów wewnętrznych.  

Przy wyborze firmy ważniejsze było by zapewnić mieszkańcom jak najtańszy węgiel (nagranie 

od 05:23:50 do 05:27:14). 

 

Pan Krzysztof Synakiewicz imieniu mieszkańców Łochowa, Łochowic i Lisiego Ogona zabrał 

głos w kwestii komunikacji międzygminnej, poruszył kwestię przedłużenia linii autobusowej do 

Łochowic. Mieszkaniec poruszył temat przepełnienia szkół, dużej ilości dzieci uczęszczających 

do szkoły w Łochowie, zwracając się do radnych, aby podjąć kroki i rozwiązać problem.  

W dalszej części poruszona została kwestia wjazdu i wyjazdu z Lisiego Ogona, problem dużego 

natężenia ruchu w godzinach szczytu (nagranie od 05:27:32 do 05:37:10). 

 

Do słów mieszkańców w kwestii komunikacji międzygminnej odniósł się radny Sławomir 

Ossowski (nagranie od 05:37:24 do 05:41:37). 

 

Sebastian Tomicki Sołtys Sołectwa Łochowo odniósł się do słów radnego Sławomira 
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Ossowskiego. Sołtys zapytał o lampy w Łochowie na rogu ul. Żeglarska, Szosa Nakielska i na 

kładce, w 2020 roku sołectwo chciało przeznaczyć środki sołeckie na lampę przy ul Żeglarskiej, 

urząd zdeklarował, że do końca roku zrobi projekt i powstanie lampa. Lampy nie ma, sołtys 

usłyszał od Wójta, że projekt nie jest robiony a na zebraniu sołeckim w Łochowie w tym roku 

było powiedziane, że do końca roku stanie lampa przy ul. Żeglarskiej i Szosa Nakielska, że staną 

lampy na kładce. Sołtys zapytał, kto mówi prawdę (nagranie od 05:41:40 do 05:44:46). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odniósł się do opuszczenia przez Wójta sali posiedzeń. Radny wyraził zaskoczenie 

po reakcji Wójta, który zaopiniował zachowanie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, odniósł się do zapowiedzi Wójta, że nie będzie delegował pracowników urzędu do 

udziału w posiedzeniach tej komisji. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski poinformował, że rozmawiał z przedsiębiorcą, 

który przegrał przetarg na węgiel. Radny poruszył temat braku możliwości dojazdu do kościoła 

ze względu na zmiany w komunikacji międzygminnej. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska odniósł się do pytania radnego Sławomira Ruge  

w kwestii wycofania z porządku obrad uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Wodociągów 

i Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Białych Błotach zadań własnych Gminy Białe Błota  

w zakresie kanalizacji deszczowej odprowadzającej wody opadowe i roztopowe. Radny  

w imieniu mieszkanki Białych Błot zgłosił wniosek o uznanie ul. Baryckiej, jako ulicy głównej 

a wszystkie ulice do niej dochodzące zostały uznane, jako podrzędne (nagranie od 05:44:58 do 

05:55:48). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do kwestii 

wyłonienia firm do dystrybucji węgla. Wyjaśnień udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka 

(nagranie od 05:55:52 do 05:58:07). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka nawiązując do słów radnego Łukasza Wyszomirskiego udzieliła 

wyjaśnień w temacie linii autobusowej nr 91, zapowiadając zmianę rozkładu tej linii, która 

będzie jeździła przez ul. Osiedle i ul. Kościelną. Sekretarz poinformowała, że urząd zwrócił się 

do Zarządu Dróg o przywrócenie niedzielnych rozkładów jazdy w zakresie godzin kursowania 

(nagranie od 05:58:30 do 05:59:28). 

 

Pani Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota podziękowała radnemu 

Krzysztofowi Kocikowskiemu za propozycję udziału dzieci i młodzieży w posiedzeniach, 

wskazując, że młodzież powinna przyjść na wolne wnioski, bo jedynie od mieszkańców może 

nauczyć się kultury politycznej, kultury zachowania. Odnosząc się do słów radnej Marii 

Wolsztyńskiej redaktor naczelna Czasopisma Białe Błot wyjaśniła etymologię słowa rewizor 

oraz komisja rewizyjna. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota poruszyła 

temat przedsiębiorcy, który rozminął się z wysokościami, z kanalizacją. Redaktor naczelna 

kierując słowa do Sekretarz Gminy podniosła temat nieznajomości prawa, obowiązywania 

ustawy covidowej, która przewiduje prowadzenie obrad w trybie zdalnym, kwestię firm 

wybranych do dystrybucji węgla na terenie gminy. Odnośnie dystrybucji węgla Marzanna Kreja 

redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota zapytała ile decyzji jest niewydanych przez GOPS, 

dlaczego Sekretarz obiecywała na komisji, że pojawi się informacja na stronie gminy, która do 

tej pory się nie pojawiła, informująca mieszkańców o zmianie przepisów na temat dwóch 
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dodatków w przypadku jednego adresu. Dlaczego mieszkańcy, którzy zmieniali ogrzewania na 

rzekomo ekologiczne piece na ekogroszek są w tej chwili wykluczeni, jak urząd chce zapewnić 

mieszkańcom tą ilość węgla? Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota 

nawiązując do słów Sekretarz Gminy powiedziała, że nie można palić grubszym groszkiem  

w tego typu piecach. Redaktor naczelna poruszyła temat braku mediacji ze strony Wójta. 

Odnosząc się do tematu komunikacji międzygminnej i słów przedstawiciela wojewody redaktor 

naczelna zapytała, dlaczego Wójt nie wystąpił o środki na rozwój transportu. Zdaniem redaktor 

naczelnej Wójt nie umie rozmawiać i nie potrafi słuchać i wyciągać wniosków. Odnosząc się do 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej redaktor naczelna przypomniała, że stowarzyszenie w swojej 

opinii na temat powołania Violetty Drążkowskiej na Dyrektor GCK zwracało uwagę na brak 

doświadczeń związanych z zarządzaniem placówką kultury. Dyrektor GCK powinna wiedzieć, 

że RIO, Komisja Rewizyjna to organy uprawnione do kontroli. Redaktor Naczelna Marzanna 

Kreja zapytała, dlaczego na stronie gminy, czy w BIPie nie ma numerów rachunków bankowych 

gminy (nagranie od 05:59:38 do 06:13:48). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował mieszkańcom, 

przybyłym gościom, radnym za udział w sesji i zakończył obrady LXIV Sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/31806/sesja-rady-w-dniu-wtorek-29-listopada-2022.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

20.12.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 


